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ACTA JUNTA MUNICIPAL DE TORRELLANO 

 

 

Data: 22/06/2020 

Hora de començament: 19,30h 

Assistents:  

- Regidora de Participació: Purificación Vives Pérez 

- Regidor de Pedanies: Vicente Alberola Gonzálvez 

- Regidor d’Educació: M. José Martínez Gutiérrez 

- Alcalde Pedani de Torrellano Alt: Juan Ant. Pomares Navarro 

- Alcalde Pedani de Torrellano Baix: Juan Fco. Moragues Pacheco 

- Representant Grup PSOE: Raúl Pomares  

- Representant Grup PP: Manuela Mora 

- Representant Grup Compromís: Felip Sánchez Gamero  

- Representant Grup Ciutadans: Eva M. Crisol Arjona 

- Representant Grupo Vox: José Alberdi 

- Representant AAVV Torrellano: Norberto Bonmatí Pérez 

- Representant Unió d’Associacions de Torrellano: Norberto Bonmatí Pérez 

- Representant AMPA CEIP Antonio Machado: José Ant. García Hortal 

- Representant AMPA IES Torrellano: Jacob Galindo Monreal 

- Representant de l’AMPA CP La Pau: Juan Carlos Mogica Rizo 

- Representant Comissió Festes Torrellano Baix: Francisco G. Navarro Lledó  

 

 

 Hora de finalització: 20.45 h 
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1. Lectura i aprovació de l’acta anterior 

La regidora de Participació Ciutadana, Puri Vives, dona la benvinguda a tots els participants a la Junta, i 

informa que la reunió serà gravada; a continuació, es passa a votar l’acta de la Junta anterior. 

El representant de l’AMPA del CEIP Antonio Machado, José Antonio García, fa un aclariment respecte 

de l’acta anterior; diu que el nom de la persona que ve reflectit com a representant de l’AMPA no es 

correspon amb la persona que assistí a la Junta. A més, foren dos els representants. 

Puri Vives contesta que s’esmenarà l’error i se’ls tornarà a enviar. 

Els assistents decideixen l’aprovació de l’acta anterior. 

 

2.  Informació sobre qüestions d’interés de la Regidoria, amb motiu de la Covid-19 

 La regidora de Participació, Puri Vives comença dient que, amb motiu de la COVID-19, hi ha hagut una 

retallada de pressupostos en totes les regidories de l'Ajuntament per a ajudar a la ciutadania a través 

de Drets Socials, destinades a ERTES, autònoms, famílies, etc.; per això, la partida dels pressupostos 

participatius ha sigut dedicada íntegrament a aquestes ajudes, ja que per forma i temps era impossible 

dur-los a terme en el que resta d'any. 

 

Informa també que s'està treballant a actualitzar el model dels pressupostos participatius, perquè, en 

un futur, tant a l'hora de valorar com d'executar, es puguen realitzar més ràpidament amb la finalitat 

que no es col·lapse cap regidoria. 

Explica que, hui dia, estan i seguiran tancats els centres cívics, fins que es puga garantir la seguretat de 

les persones, sobretot dels majors. En aquest cas, la Regidoria de Benestar Social va a l'una amb la de 

Participació; els centres socials també romanen tancats. 

D'altra banda, s'estan tramitant les subvencions per a les associacions, quan es publiquen es comunicarà 

per correu; també comenta que és important tindre actualitzats les dades de les associacions i demanar 

el certificat digital, ja que qualsevol tràmit s'ha de fer per l'Administració Electrònica, i és imprescindible 

comptar amb la signatura digital. 

A més, trasllada que s'ha estat pendent en tot moment de la situació en les pedanies, a través dels 

pedanis, que han anat informant de la situació. 

Una altra qüestió que comenta és que es procedirà a instal·lar en les pedanies punts WI-FI on no hi ha, i 

a reforçar els que hi ha en l'actualitat. 
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3. Informació d'actuacions en pedanies, amb l'assistència de la regidora M. José Martínez 

La regidora d'Educació, Mª José Martínez, dona les gràcies a tots els assistents i a continuació exposa 

que, en referència a l'Institut de Secundària, s'està procedint a la retirada de la bastimentada i del 

material que havia quedat com a conseqüència de la paralització de les obres per la fallida de l'empresa 

adjudicatària, i d'altra banda es continua treballant amb Conselleria en el nou projecte de rehabilitació 

de la façana, que a més s'ha enriquit amb altres actuacions que complementaran el projecte inicial, des 

de la Direcció Territorial s'està revisant el projecte, i en un termini raonable de temps podrà tornar-se a 

licitar perquè comencen les obres. 

 

En relació al col·legi de La Pau, explica que s'estan fent els treballs d'adequació de la parcel·la on 

provisionalment s'instal·laren les aules prefabricades, mentre es derroca l'actual centre educatiu, i 

s'inicia la construcció del nou. A més, des de l'Ajuntament s'ha arribat a un acord amb la Conselleria 

perquè, des d'aquest, s'escometa tot el que siga necessari perquè les aules prefabricades puguen 

col·locar-se de manera adequada, i a la fi de la setmana vinent es procedirà a l'asfaltat de la zona. També 

des de Conselleria han contestat que s'està treballant per a traure a licitació les aules prefabricades, i 

que no s'ha pogut fer abans per l'aturada administrativa a causa de l'estat d'alarma. 

Explica que el subdirector general d'Infraestructures, Jorge Vellés, li ha traslladat que manté un contacte 

continu amb l'AMPA, i també amb l'Ajuntament, ja que del que es tracta és que hi haja comunicació 

fluida amb tots els afectats, per a poder anar avançant en aquest procés. 

Finalment, diu que l'exposat és el que volia avançar d'aquestes dues actuacions a Torrellano, i si algú té 

preguntes, pot fer-li-les ara o deixar-les per a més tard. 

Es decideix deixar les preguntes per al punt 4. 

 

A continuació, pren la paraula el regidor de Pedanies, Vicente Alberola, que parla en nom d'Héctor Díez, 

regidor de Via Pública, i passa a fer un resum de la situació d'inversió en el Pla de Pedanies en què es 

troba Torrellano. Explica que el plec de manteniment de voreres a Torrellano ja es va adjudicar el 12 de 

juny, i el plec de manteniment de camins està previst que s'adjudique al juliol. D'altra banda, hi ha una 

actuació que, si no s'ha fet ja, es farà en breu, perquè ja està adjudicat, que és l'asfaltat d'un camí que 

va de Torrellano a Fondets dels Pinyols. A més, comenta que l'obra del poliesportiu està adjudicada a 

una empresa del nostre terme municipal; en aquest projecte va una zona de parkour i una altra de 
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cal·listènia, i tot el que hi ha de terra en el poliesportiu desapareixerà. També al juliol es té previst 

adjudicar el canvi de gespa artificial, i l'adequació de la parcel·la per a posar els barracons està en 

execució. 

Comenta que si hi ha alguna pregunta que puga contestar ho farà, i si no, la regidora de Participació la 

traslladarà al departament oportú. 

 

Felip Sánchez, regidor de Desenvolupament Rural, informa que la part que és de competència municipal 

de la crema agrícola ja s'ha posat en marxa.  

 

4. Precs i preguntes 

Jacob Galindo, representant de l’AMPA IES Torrellano, fa referència als punts Wifi per als centres cívics 

i socials, pregunta quina cobertura tindrà i si se n’afegiran més als que ja hi ha a Torrellano. 

 

Puri Vives contesta que a mesura que s’instal·len, anirà comunicant on i l’abast que tenen. A ella li han 

traslladat que, on no n’hi ha, en posaran, i on ja n’hi ha, reforçaran la cobertura,  i que en el moment 

que es pense fer a Torrellano, ho comunicarà a les persones interessades. 

 

Jacob Galindo diu que al representant de la Unió Musical de Torrellano no li ha arribat la convocatòria 

de la junta, i vol traslladar que tenen pendent un conveni amb Cultura. Demana a la regidora de 

Participació que ho consulte amb la Regidoria de Cultura. A més, vol saber quan s’obrirà el centre juvenil. 

 

Puri Vives contesta que traslladarà les preguntes a la regidoria corresponent, o bé des de Participació se 

li donarà resposta; i en contestació a la pregunta de per què no li ha arribat la convocatòria a la Unió 

Musical, explica que és perquè no estan dins de les deu associacions que com a màxim poden pertànyer 

a les juntes municipals, segons el Reglament de les Juntes Municipals del Camp, i com que no és 

presencial solament s'ha convocat els membres, però els trasllada que si tenen alguna pregunta o dubte, 

es posen en contacte amb Participació. 

 

Jacob Galindo comenta que enguany s'ha detectat una pèrdua de matrícules en xiquets de tres a sis 

anys, i això planteja el problema que el pròxim sí que ho facen, i es perda una unitat d'infantil de tres 



 

 

Ajuntament d’Elx. Regidoria de Participació i Associacionisme. Plaça Menéndez Pelayo, 2 baixos 

03202 Elx. Tel. 96 665 82 80 - participacio@elx.es 

 

 

anys. Pregunta si hi ha alguna cosa prevista per a l'any que ve si es matricularen aquests quinze xiquets 

que no ho han fet enguany. 

 

M. José Martínez, regidora d'Educació, contesta que sí que s'ha detectat aquesta baixa matriculació, no 

sols a Torrellano, sinó que és una cosa general; i previst per a l'any que ve no hi ha res encara. Es tancarà 

aquest curs; i al setembre, amb les dades finals, es veurà com és la realitat de cada centre. 

 

Una altra qüestió que planteja el representant de l'AMPA IES Torrellano és la possibilitat de tallar l'accés 

al centre educatiu durant una mitja hora, el temps d'entrada dels xiquets/es, i serien dos carrers; amb 

la finalitat de crear un espai de seguretat, i que puguen anar a poc a poc anant sols al col·legi, per a 

fomentar l'autonomia i crear un espai segur per als xiquets i les xiquetes. Els agradaria que l'Ajuntament 

estudiara aquesta possibilitat. 

 

M. José Martínez els convida al fet que traslladen aquesta proposta a la Regidoria d'Educació, i com que 

comporta el tall de carrers, haurien de consultar-ho amb la Policia Local, però li sembla una idea 

estupenda. Estudiaran els pros i els contres i els donaran contestació. 

 

El representant de l'AMPA IES Torrellano pregunta que quan s'obriran les piscines i quin serà 

l'aforament. 

 

Vicente Alberola, regidor de Pedanies, respon que s'obriran dissabte vinent, i amb un aforament del 

75%. 

 

José Ant. García, representant de l'AMPA CEIP Antonio Machado, pregunta que per a quan està prevista 

l'obertura de la cantina del poliesportiu, que roman tancada des d'octubre. 

 

Vicente Alberola contesta que com ja és sabut, hi ha hagut problemes amb els anteriors licitadors, i es 

va haver de rescatar la concessió. Informa que durant els mesos d'estiu es posarà un servei eventual, i a 

més s'intentarà que isca a concurs en el menor temps possible, ja que la cantina ha de passar per un 

procés de contractació que està en marxa. 
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D'altra banda, es tractarà que el servei que es donarà a l'estiu es prolongue fins que se signe el nou 

contracte. 

 

Juan Ant. Pomares, pedani de Torrellano Alt, diu que s'està modificant el Pla General per a una ampliació 

del Parc Empresarial; que ja li va preguntar a Carlos González, l'alcalde d'Elx, si s'havia tingut en compte 

incloure en la modificació del Pla General, l'ordenació de la parcel·la que hi ha al costat del cementeri 

de Torrellano. Comenta que aquesta parcel·la és propietat del Bisbat d'Oriola, i està en clau 54, per la 

qual cosa no es pot donar permís per a l'ampliació del cementeri; caldria canviar-la a clau F i posar-la 

com a dotació per a cementeri; pensa que és urgent donar-li una solució perquè ja no hi ha espai en 

l'actual cementeri, i demana que com s'ha obert la modificació del Pla General, s'aprofite per a reordenar 

aquesta parcel·la. 

 

Contesta Puri Vives que ho traslladarà a les regidories competents i en tindre la contestació li la faran 

arribar de seguida. 

 

El pedani de Torrellano Alt exposa diverses qüestions referents a la pedania que es relaten a continuació: 

- Quan es va modificar el centre de salut es va parlar d'adequar un espai perquè la persona que condueix 

l'ambulància poguera dormir allí, i fins ara, dorm a la sala on es fan les reunions, en el centre social. 

- De la xarxa d'aigua potable, el 90% de les canonades són d'uralita. Creu que hi ha una normativa 

europea de 2011 que obligava a tindre-les canviades ja. Caldria fer això en un projecte, ja que seria 

aconsellable canviar-les. 

- Vol saber si està el projecte del centre social de Torrellano per a donar-li una ullada. 

- Cada vegada que plou, el poble es divideix en dos, la nacional s'ompli d'aigua i cal creuar en vehicle. El 

clavegueram és molt antic, cal canviar-lo. Entén que és un projecte de molta envergadura i diners, però 

opina que cal tindre-ho en compte. 

- L'Oficina Municipal que s'ha creat per a les pedanies, li agradaria que donara contestació als escrits que 

envien en què sol·liciten qualsevol cosa, si alguna cosa no és viable que també li ho traslladen. 

 

Puri Vives, regidora de Participació, contesta que s'han recollit totes les propostes i es traslladaran als 

companys que porten aquestes àrees, a més li recorda que tot el que es passe per Registre, es faça amb 
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còpia a Participació, perquè així es tindrà constància del sol·licitat i se li farà seguiment, i que a tot el 

plantejat, s'intentarà contestar com més prompte millor. 

 

Norberto Bonmatí, representant de la Unió d'Associacions de Torrellano, comenta que hi ha diversos 

temes que vol traslladar a qui corresponga; un és la brutícia i abandó dels camins i bancals de la pedania, 

que estan plens de mala herba i sense netejar. Opina que aquesta falta de neteja pot provocar algun 

incendi. D'altra banda, es demana una normativa que sancione als que tiren enderrocs i fem en els 

contenidors i pel terra. A més, fa esment als bancs que hi ha en el camí del cementeri, ja que alguns 

estan tapats per les herbes i uns altres estan tan bruts que no abelleix asseure-s'hi; diu que si s'han posat 

per a donar-li utilitat, almenys que la tinguen, perquè per allí passeja gent gran i no els poden usar. 

D'altra banda, demana que la policia vigile les persones irresponsables que no es posen la màscara i no 

guarden les distàncies. 

 

Puri Vives contesta que com tots saben, eixim d'una situació molt difícil, i cal complir les mesures de 

seguretat. Sobre el tema del desbrossament en els camins, comenta que es va amb retard pel fet que 

hem estat confinats quasi tres mesos, i l'Ajuntament també ha estat tancat per l'estat d'alarma. 

Finalment, diu que es traslladarà tot el parlat a les regidories que corresponguen i es donarà contestació 

al més prompte possible. 

 

Sense més assumptes a tractar, es dona per conclosa la reunió. 

  

 


